
Oświadczenie złożone 

przez senatora Marka Rockiego 

na 34. posiedzeniu Senatu 

w dniu 1 lutego 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra kultury i dziedzictwa narodowego 

Piotra Glińskiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Z prośbą o interwencję i wyjaśnienie zwrócili się do mnie mieszkańcy Kołobrzegu związani z działaniami, 

które doprowadziły do wydania decyzji Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

w Szczecinie o wpisaniu zespołu parkowo-ogrodowego w Kołobrzegu jako zabytku nieruchomego do rejestru 

zabytków. 

Podstawę decyzji konserwatora stanowi to, że zespół parkowo-ogrodowy jest niezwykle wartościowym 

reliktem świadczącym o kilkusetletniej historii miasta i kolejnych etapach rozwoju jego obecnej formy urba-

nistycznej. Jak pisze w uzasadnieniu swej decyzji konserwator, zespół parkowo-ogrodowy posiada wartości 

artystyczne i naukowe. 

W ostatnich tygodniach minionego roku na terenie zespołu parkowo-ogrodowego przeprowadzono inwen-

taryzację drzew, oznaczając je tabliczkami z numerami. Oznaczeń takich nie otrzymały jednak drzewa mają-

ce pnie o obwodach 101–300 cm stanowiące dawną promenadę z aleją kasztanową oraz aleją lipową, położo-

ne na działce nr 122 wymienionej w decyzji nr 1749/2015 z 15 grudnia 2015 r. Brak tych tabliczek zdaje się 

wskazywać na zamiar wycięcia tych drzew co, zdaniem mieszkańców, stanowiłoby naruszenie spójności 

założenia parkowego przy ul. Spacerowej oraz byłoby sprzeczne z wymienioną wyżej decyzją wojewódzkie-

go konserwatora zabytków. 

Z poważaniem 

Marek Rocki 


